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 KIBRIS TÜRK TİCARET ODASI 
 FAALİYET RAPORU 

Haziran 2018 

 KKTC Başbakanlık Yetkilileri Odamız Meclisi’ni Bilgilendirdi. 

 
5 Haziran 2018 tarihinde, Kıbrıs Türk Ticaret Odası’nın (KTTO) 55’inci Dönem Meclisi’nin 7’nci toplantısı 
düzenlendi. Toplantıya konuk olarak katılması planlanan Başbakan Tufan Erhürman, KKTC Meclisi’ndeki 
çalışmaların uzaması nedeniyle katılamadı. Başbakanlığı temsilen Başbakanlık Müsteşarı Berkan M. Tokar ve 
Başbakanlık Özel Kalem Müdürü Mustafa Ergüven hazır bulundular. 
Moderatörlüğünü KTTO Başkanı Turgay Deniz ve Başkan Vekili Semral Erel’in yaptıkları toplantıda, Başbakanlık 
Müsteşarı Berkan M. Tokar önce kısa bir konuşma yaptı. Dövizin Türk Lirası karşısında değer kazanması 
nedeniyle yaşanan sorunlar karşısında alınan tedbirleri anlatan Tokar, bilgilendirmeyi soru – cevap şeklinde 
yapmayı tercih etti. 
KTTO 55’inci Dönem Meclis üyeleri dövize ilişkin önlemler, iş yapmanın önündeki engeller, yat limanları, hava 
ulaşımı ücretleri, Türkiye’den kablo ile elektrik gelmesi, Türkiye’den gelen su, e-devlet ve nüfus sayımı 
konularındaki sorularına cevap aldılar. 
 

Deniz, “İlk Hedef 10 Bin İmza” 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası (KTTO) 17 Haziran 2018 tarihinde Londra’da gerçekleşecek olan 2’nci Kıbrıs Türk Kültür 
Festivali’ne katılıyor. Festivalde KKTC’ye direkt uçuşların sağlanması için imza kampanyası başlatacaklarını 
açıklatan KTTO Başkanı Turgay Deniz, “İlk hedef 10 bin imza” dedi. 
KTTO’nun Başkan Turgay Deniz ve Yönetim Kurulu Üyesi Serhan Kombos tarafından temsil edileceği 1’nci Kıbrıs 
Türk Kültür Festivali 17 Haziran 2018, Pazar günü gerçekleşecek. 16 Haziran’da Londra’ya gidip, 20 Haziran’da 
ülkemize dönecek olan KKTO Heyeti 18 Haziran 2018, Pazartesi günü daha önce Kıbrıs’ta imzalanan Londra 
Türk Ticaret Odası – Kıbrıs Türk Ticaret Odası İşbirliği Protokolü’nü bu kez Londra’da imzalayacak. 
Gerek Kıbrıs ve gerekse Londra’da yaşayan Kıbrıslı Türklerin en büyük sorunlarından birinin direkt uçuşlar 
olduğuna dikkat çeken KTTO Başkanı Turgay Deniz, “2’nci Kıbrıs Türk Kültür Festivali’nde başlatacağımız imza 
kampanyasında ilk hedefimiz 10 bin imza toplamaktır. Daha sonra imza sayısını 100 bine çıkartmayı 
hedeflemekteyiz” şeklinde konuştu. 
Yurt dışında yaşayan Kıbrıslı Türkler ile ilişkileri canlandırmak istediklerini belirten Başkan Deniz, “KKTC 
Hükümetleri bu konuda adım atmalıdır. Yurt dışında yaşayan Kıbrıslı Türkler askerlikten muaf tutulmalıdır. 
Onlara da seçme ve seçilme hakları tanınmalıdır. Tatillerini ülkemizde geçirmeleri, ülkemize yatırım yapmaları, 
ev almaları, iş kurmaları KKTC ekonomisine büyük katkı sağlayacaktır” dedi. Deniz, iki ticaret odası arasında 
imzalanan protokolün de bu konularda yardımlaşmayı sağlamayı hedeflediğine işaret etti. 
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KTTO’dan Direkt Uçuşlar İçin İmza 
 

 
 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası (KTTO) Başkanı Turgay Deniz ve Yönetim Kurulu Üyesi Serhan Kombos, Kuzey Kıbrıs’a direkt 
uçuşlar için hazırlanan Meclis Önergesi’ne destek verdiler. 
İngiltere Kıbrıs Türk Dernekleri Konseyi’nin bu yıl ikincisini düzenlediği Kıbrıs Türk Kültür Festivali’ne katılan Deniz ve 
Kombos, 17 Haziran 2018, Pazar günü festivalde imzaya açılan İngiltere’den Kuzey Kıbrıs’a direkt uçuşlar önergesi için de 
için de imza koydular. 
Festivalde düzenlenen ortak basın toplantısındaki konuşmasına İngiltere’nin Kıbrıs’ın garantör ülkelerden biri olduğunu 
anımsatarak başlayan KTTO Başkanı Turgay Deniz, çözümden yana tavır koyan Kıbrıslı Türklerin 2004 yılında Annan 
Planı’na “Evet” dediğini belirtti. 
Deniz, Kıbrıslı Türklere izolasyonların kaldırılacağı yönünde sözler verildiği, ancak bu sözlerin tutulmadığını söyledi ve “Bu 
karar bugüne kadar maalesef uygulanmadı. Bu olacak iş değildir” dedi. 
İzolasyonlar nedeniyle Kıbrıs Türk ekonomisinin bugüne kadar istenilen düzeye gelemediğine de dikkat çeken KTTO 
Başkanı Turgay Deniz, Kıbrıslı Türklerin yaşamlarını olumsuz etkilen izolasyonların bir an evvel kaldırılması ve direkt 
uçuşların başlatılmasını istedi. 
İngiliz Parlamentosu Milletvekili Rt. Hon lian Duncan Smith’in İngiliz Parlamentosuna verdiği ve festivalde imzaya açılan 
İngiltere’de Kuzey Kıbrıs’a direkt charter uçak seferlerinin başlaması konusundaki ‘Meclis Önergesi’ hakkındaki imza 
kampanyası devam ediyor. İlk etapta 10 bin imza toplanması hedefleniyor. 
KTTO’nun Başkan Turgay Deniz ve Yönetim Kurulu Üyesi Serhan Kombos önceki gün de, daha önce Kıbrıs’ta imzalanan 
İngiltere’deki Kıbrıs Türk Ticaret Odası ile Kıbrıs Türk Ticaret Odası arasındaki İşbirliği Protokolü’nü bu kez Londra’da 
imzaladılar. 
KTTO Heyeti dün gece de onurlarına verilen yemeğe katıldılar. Yemekte, İngiltere’deki Kıbrıs Türk Ticaret Odası Başkanı 
Muhammet Yaşarata; Kıbrıs Türk Sanayi Odası Başkanı Candan Avunduk, İngiltere Kıbrıs Türk Dernekleri Konseyi Başkanı 
Leyla Kemal ve çok sayıda basın mensubu hazır bulundu. 
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KTTO’dan Bir İlk. 

 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası (KTTO) Başkanı Turgay Deniz, Güney 
Kıbrıs’ta Rumca yayınlanan Politis gazetesine bayram kutlaması 
reklamı verdi.  
Reklamda, Müslüman alemin Ramazan Bayramı’nı kutlayan 
KTTO’nun Başkan Turgay Deniz, KTTO olarak bir ilke imza atmış 
olmanın mutluluğunu yaşadıklarını belirtti. Rumca gazetede 
sayfanın dörtte bir boyutundaki bayram kutlaması reklamı 
İngilizce olarak yayınlandı. 
Reklamın yayınlanmasının değil, yayınlanmamasının anormal 

olduğunu söyleyen KTTO Başkanı Turgay Deniz, “Aynı adayı 

paylaşıyor, aynı havayı kokluyorsak, bu gibi iş ilişkilerine girmemiz 
olağandır” dedi.  
Bayram Kutlama mesajının Politis gazetesinde yayınlanmasından 
duyduğu memnuniyeti ifade eden Deniz, bunun son olmayacağına 
inancını vurguladı. 

KTTO’dan “Startups Peace & Slush”a 
Destek. 

 
Finlandiya Elçiliği’nin, Avrupa Birliği (AB) Komisyonu, Kıbrıs Türk 
Ticaret Odası (KTTO) ve Kıbrıs Ticaret ve Sanayi Odası (KEBE) 
işbirliğiyle düzenleyeceği “Startups Peace & Slush” yarışmasının 
tanıtım geçtiğimiz günlerde yapıldı. Tanıtımda konuşan KTTO 
Başkanı Turgay Deniz, “Bu gibi iki toplumlu etkinlikler 
çoğaltılmalıdır” dedi.Lefkoşa ara bölgedeki Goethe Institute’de 
gerçekleşen etkinlikte konuşmalar İngilizce olarak yapıldı. Etkinliğe 
KTTO Başkanı Turgay Deniz ile birlikte KEBE Başkanı Christodoulos 
Angastiniotis ve Avrupa Birliği Program Destek Ofisi Müdürü Arttu 
Makipaa da katılıp birer konuşma yaptılar. 
 
 

 
 

Harmancı, Projelerini Anlattı 
 
 

 
 

4 Haziran 2018 tarihinde, LTB Başkanı Mehmet Harmancı’yı KTTO 
Başkanı Turgay Deniz, Başkan Vekili Mehmet Eziç ve Yönetim Kurulu 
Üyesi Alp Cengiz Alp konuk etti. Ziyarette LTB Başkanı Mehmet 
Harmancı, görevde olduğu sürece yaptıklarını ve önümüzdeki 
dönemdeki projelerini anlatıp, KTTO’dan destek istedi.n 

Mersinli İş İnsanlarıyla Bir Araya 
Gelinecek. 

 

4 Haziran 2018 tarihinde Mersin Sanayici ve İş İnsanları Derneğini 
temsilen Hüseyin Turan Odamızı ziyaret etti. Görüşmede, KKTC’li ve 
Mersinli iş insanlarının iş birliklerini sağlamak amacıyla bir araya 
getirilmesi yönünde ne yapılması gerektiği konusunda görüş alış 
verişinde bulunuldu. 
.a refah"ın arzulandığını belirtti. 
merkez değil,uyulan kalifiye elemaetiştirme kapasitesine de sahip 
bir kurum olduğunu söyleyen Eziç, öğrencilere gelec eğe dair iş 
yaşamlarını etkileyecek öğütlerde de bulundu. Eziç ardından, KTTO 
Ticaret Geliştirme Uzmanı Sonay Özmen tarafından fuar için kurulan 
Oda standını da ziyaret etti. 

https://scontent-vie1-1.xx.fbcdn.net/v/t1.0-
9/30710520_1946219755450590_79597737556528095
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Gencay Eroğlu, KTTO’dan Destek İstedi. 
 

 
21 Haziran 2018 tarihinde DP LTB Başkan Adayı Gencay Eroğlu, 
Lefkoşa için hazırladığı projeleri KTTO ile paylaştı.  
Gencay Eroğlu ve Serdar Denktaş hem KTTO Başkan Turgay Deniz 
ve KTTO Yönetim Kurulu, hem de KTTO üyelerinin desteklerini talep 
ettiler. 

KTTO, AB Komisyonu Heyeti’ni Konuk 
Etti. 
 

 
 
21 Haziran 2018 tarihinde AB Komisyonu Kıbrıs Çözüme Destek 
Birimi Başkanı Kjartan Björnsson ve heyeti Odamız ziyaret etti. 
 Heyette AB Komisyonu Kıbrıs Çözüme Destek Birimi Politika 
Koordinatörü Anna Lara ve Proje Müdürü Berna Berberoğlu’nun da 
yer almıştır. AB Komisyonu heyetini KTTO Başkanı Turgay Deniz, 
Yönetim Kurulu Üyesi Serhan Kombos, Genel Sekreter Yardımcısı 
Alev Alp, Dış İlişkiler Sorumlusu Hasan Engelkıran ve Ticaret 
Geliştirme Uzmanı İzzet Adiloğlu konuk etti.  
Fikir alışverişi şeklinde gerçekleşen ziyarette Kuzey Kıbrıs’ın AB 
standartlarına uyum çalışmaları; Yeşil Hat Tüzüğü kapsamındaki 
ticaretin önündeki engellerin kaldırılması ve geliştirilmesi; Yeşil Hat 
Tüzüğü kapsamında işlenmiş gıdaların ticaretinin önü açılabilmesi 
için yürütülen çalışmalar üzerinde karşılıklı değerlendirmeler 
yapıldı.. 
 
 
 

  
 

KTTO’nun Yayın Organı “Ekonomi” Çıktı. 
 

 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası’nın (KTTO) yayın organı “Ekonomi”, uzun 
bir aradan sonra yeniden ve farklı bir formatla yayınlandı. 
KTTO Başkanı Turgay Deniz, Genç Yapı market Direktörü Mustafa 
Genç ve Asel Group Yönetim Kurulu Başkanı Atay Cafer Ürel ile 
röportajların yer aldığı Haziran/2018 sayılı Ekonomi gazetesinde, 
KTTO’nun yeni yönetim kurulunun ilk 6 ayındaki faaliyetlerine de 
yer verildi. 
 
Röportajında “Biz KKTC’nin bayrak taşıyıcısıyız” diyen KTTO Başkanı 
Turgay Deniz, yönetim kurulunun hedeflerini ortaya koyup, 
yapacakları çalışmalar hakkında üyelere bilgiler verdi. 
Mesarya Ajans İletişim tarafından hazırlanan ve beş bin adet basılan 
Ekonomi gazetesi, özel kurye ile tüm üyelere en kısa zamanda 
ulaştırılacak. 
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Deniz Hukuksal Görüş’e Programı’na 
katıldı. 
 
Odamız Başkanı Turgay Deniz Brt de canlı yayınlanmakta olan 
Hukuksal Görüş Programı’nda KKTC İş Dünyası ve ihtiyaç 
duyulan ticaret düzenlemeleri hakkında görüşlerini paylaştı.  
 

 
 

 
 Sertoğlu, KTTO’dan Destek İstedi 
 
 

 
 
Gerçekleşen ziyarette, Ulusal Birlik Partisi (UBP) Lefkoşa Türk 
Belediyesi (LTB) Başkan Adayı Hasan Sertoğlu Kıbrıs Türk Ticaret 
Odası’nı (KTTO) ziyaret etti. 
UBP Lefkoşa Milletvekili Faiz Sucuoğlu’nun da eşlik ettiği ziyarette 
Hasan Sertoğlu ve beraberindeki heyeti KTTO Başkanı Turgay Deniz, 
Başkan Vekili Mehmet Eziç, Yönetim Kurulu Üyesi Alp Cengiz Alp ve 
Genel Sekreter Aysun Önet İleri konuk etti..  

 
 

 

Kalkınma Bankası KTTO Meclisi’ne bilgi 
verdi. 

 
 

26 Haziran 2018 tarihinde KKTC Kalkınma Bankası 2018 Plasman 
Programı ve Kredi Portföyü hakkında KTTO Meclis üyelerine bilgi 
verip, görüşlerini istedi. Toplantının açılış konuşmasını yapan KKTC 
Kalkınma Bankası Yönetim Kurulu Başkanı Prof. Dr. Mustafa Besim, 
önce dünyadaki diğer kalkınma bankaları hakkına üyeleri 
bilgilendirdi. Amaçlarının bilgi paylaşarak, banka vasıtası ile 
geliştirilebilecek kredi programları ve ürünleri hakkında görüş ve 
öneriler almak olduğunu belirten Besim, KKTC Kalkınma Bankası’nın 
kaynaklarına da değinerek, bunun kullanılabilmesi için iş 
insanlarımızdan proje beklediklerini söyledi.  
Moderatörlüğünü KTTO Yönetim Kurulu Üyesi Serhan Kombos’un 
yaptığı toplantı Kalkınma Bankası Genel Müdür Danışmanı Belgin 
Özoğul’un sunumu ile devam etti ve soru cevap bölümüne geçildi. 
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Deniz, “Kaçak Et, Sağlık Sorunudur”. 
 

 
. 
Yazılı basında yer alan kaçak et ile ilgili haberleri değerlendiren 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası (KTTO) Başkanı Turgay Deniz, “Kaçak et 
sağlık sorunudur” dedi. 
Geçmişte de kaçak et konusunda haberler çıktığını, ancak 
geçtiğimiz gün yapılan operasyonda 6 ton 631 kilo donmuş ve 
paketlenmiş kaçak et ele geçirildiğine işaret Deniz, “Bu büyük bir 
miktardır ve düşünülüp, çare aranmasını gerektirmektedir” 
şeklinde konuştu. 
Et kaçakçılığının birilerine haksız kazanç sağlamak, devleti zarara 
uğratmaktan da öte olduğunu söyleyen Deniz, “Kaçak etler 
ülkemize gerekli sağlık koşullar olmadan girdiğinden dolayı, aynı 
zamanda bir sağlık sorunudur” iddiasında bulundu. 
KTTO Yönetim Kurulu olarak, Kıbrıs Türk halkının sağlığı ile 
oynanmasını kabul etmeyeceklerini vurgulayan Başkan Deniz, “Bu 
tür kaçakçılık işlerine karışan üyelerimiz varsa, bizler onları ilk 
fırsatta disiplin kuruluna vereceğiz” dedi ve hükümeti de gerekli 
tedbirleri almaya davet etti. 
Hayvan üreticilerini anladıklarını, onların mağdur edilmesi ve 
üretimden kopmalarını istemediklerinin altını çizen KTTO Başkanı 
Turgay Deniz, “Ülkemizde yeterli et yoksa veya çok pahalıysa, 
bunun çözümü bellidir. Hükümet bir süreliğine etin ithal edilmesine 
izin vermelidir. Bu yaparken de, kendi et ihtiyacımızı en kısa sürede 
kendimizin sağlayabilmesi ve etin ucuzlaması için de hayvan 
üreticilerine gerekli desteği vermelidir” dedi. 

 
 
 
 
 

 

Varer, ESBA Yönetim Kurulu’nda. 

 
 
Kıbrıs Türk Ticaret Odası'nın (KTTO) 2010 yılından bu yana üyesi 
olduğu Avrupa Küçük İşletmeler İttifakı'nın (ESBA) Yönetim Kurulu 
ve yıllık genel kurul toplantıları 25 Haziran 2018 tarihinde 
Brüksel'de gerçekleştirildi. ESBA Genel Kurulu'nda yapılan seçimde 
KTTO Yönetim Kurulu Üyesi Vargın Varer, ESBA’nın Yönetim 
Kurulu üyeliğine seçildi. 
 
Varer ayrıca, ESBA’nın 20’nci yıl etkinlikleri kapsamında, 26 
Haziran 2018 tarihinde Google tarafından düzenlenen dijital 
yetenekleri geliştirmeye yönelik atölye çalışmaları ile Avrupa 
Parlamentosu’nda (AP) gerçekleştirilen girişimciliğin geleceği 
konulu panele de katıldı. KTTO Yönetim Kurulu Üyesi Vargın 
Varer’e temaslarında KTTO Brüksel Temsilcisi Lale Şener eşlik etti. 
Avrupa Parlamentosu’nda (AP) düzenlenen panelde KOBİ’lerin 
rekabet edebilirliği için neler gerektiği ve AB’nin buna nasıl katkı 
sağlayabileceği irdelenirken, Google atölye çalışmalarında sanal 
ortam ve sosyal medyada pazarlama konuları ele alındı. 
 

 
 

 
 
 
 
 


